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1. Deschiderea ședinței 
Ședința a fost deschisă la ora 12.00 și s-a încheiat la ora 13.00 

2. Semnarea listei de prezență 
Din partea MTI:  

GABRIELA MURGEANU – DTN 

SIMONA CONSTANTIN – DA 

LAURA GÎRLĂ – DE 

FLORINA COLEA – DE 

GEORGETA BRATU – DAPSI 

COSTEL TILEA – DAPSI 

CRISTIAN DOBRIȚOIU - DTN 

 

Reprezentanții societății civile 

LUCIAN SIMION  

VALENTIN SIDORENCU  

SILVIU RAHĂU  

ȘTEFAN – PAUL IVANOV  

GHIOCEL PINDIC  

TUDOREL IVANA  

VIOREL MARIUS CONDRAT  

 

Reprezentanți mass-media 

ALEXANDRU LANCUZOV - RRA 

 

Secretariatul ședinței 

LAURENȚIU VOICU - DCDS 

ADRIAN OLTEANU – DCDS 
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3. Prezentarea ordinii de zi a ședinței 
 
Temele aflate  pe ordinea de zi a şedinţei: 
 
• Deschiderea evenimentului (anunțarea temei și a ordinii de zi, prezentarea 

reprezentanților instituției, a procedurii și a regulilor de desfășurare a 

evenimentului)  

• Prezentarea succintă a motivației și a proiectului de act normativ supus 

dezbaterii publice (reprezentant al inițiatorului, experți și/sau specialiști care au 

participat la elaborare)  

• Prezentarea verbală de către cetățenii interesați a propunerilor privind 

modificarea proiectului de act normativ supus dezbaterii publice  

• Închiderea întâlnirii 

4. Etape procedurale parcurse anterior ședinței 
Ministerul Transporturilor și Infrastructurii – MTI a publicat, în data de 16.12.2022, în 

conformitate cu dispozițiile Legii nr 52/2003 privind transparența decizională în 

administrația publică, republicată, anunțul referitor la inițierea procedurilor de 

consultare publică cu privire la proiectul de Hotărâre de Guvern privind aprobarea 

modului de organizare a serviciului public de transport naval de persoane între 

localitățile din Delta Dunării stabilind în acest sens un termen de 11 zile în care cei 

interesați au putut transmite în scris propuneri, sugestii, opinii cu privire la proiectele 

supuse dezbaterii publice. 

 

În cursul perioadei de primire de propuneri/observații  au fost primite amendamente 

din partea societății civile. 

 

Ținând cont de solicitarea Direcției Transport Naval, în data de 21 decembrie 2022, a 

fost publicat pe site-ul MTI, afișat la sediul ministerului și transmis celor interesați, 

anunțul cu privire la organizarea ședinței de dezbatere publică. 

5. Punctele de vedere exprimate de participanți cu privire la proiectul 

aflat pe ordinea de zi 
 
În deschiderea ședinței reprezentantul DCDS a informat participanții cu privire la: 

- Etapele procedurale parcurse în conformitate cu dispozițiile Legii nr. 52/2003 

în cadrul procesului de consultare publică desfășurat cu privire la proiectul de 

act normativ; 

- Ordinea de zi 
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După prezentarea succintă a motivației și a proiectului de act normativ supus 

dezbaterii publice s-a dat cuvântul persoanelor înscrise la cuvânt.  

Reprezentanții societății civile au precizat: 

TUDOREL IVANA, inginer şef Navrom Delta: Bună ziua numele meu este Tudorel 

Ivana. Sunt inginer şef la societatea care desfăşoară la momentul actual transportul 

în Delta Dunării, Navrom Delta Tulcea. Am înaintat două propuneri referitoare la 

introducerea sintagmei de nave de pasageri. Am justificat, am adus şi justificările 

necesare deoarece considerăm că atâta timp cât există un standard impus prin ordin 

al ministrului privind condiţiile care trebuiesc îndeplinite de navele de pasageri, iar 

Hotărârea de Guvern se referă la transportul de persoane în Delta Dunării, atunci este 

necesar să fie introdusă această sintagmă de nave de pasageri. Totodată, am solicitat 

şi introducerea bunurilor de strictă necesitate - nu mă refer la mărfuri, nu mă refer la 

domeniu comercial, ci a bunurilor de strictă necesitate. Am să dau citire câtorva 

probleme pe care noi le-am identificat - şi anume problema care generează 

necesitatea existenţe acestui serviciu şi mai ales susţinerea de către stat prin 

subvenţie este reprezentată de izolarea localităţilor din Delta Dunării. Acest lucru 

generează la rândul său o problemă socială majoră, şi anume nevoia de mobilitate a 

locuitorilor Deltei. Propunerile noastre rezultă din cerinţele locuitorilor dependenţi total 

de transportul pe apă. Mobilitatea pentru locuitorii Deltei nu înseamnă simpla 

deplasare de persoane, ci înseamnă aducerea standardelor de viaţă la nivelul 

normalităţii, adică la posibilitatea de asigurare şi transport a bunurilor de strictă 

necesitate în volum şi cantităţi suficiente traiului decent, fără a fi puşi în situaţia de a 

cheltui pentru acest lucru o avere. Indiferent de condiţiile hidro-meteo sau de impunere 

a restricţiilor în cazul situaţiilor de urgenţă. Transportul naval trebuie să asigure şi 

deplasare a elevilor la instituţiile de învăţământ, pe cât posibil, în mod gratuit, a 

persoanelor cu dizabilităţi, cu respectarea drepturilor acestora, în conformitate cu 

actele normative în vigoare. Mai mult de atât, dacă statul susţine această mobilitate 

prin acordarea unei subvenţii, trebuie să solicite cât mai mult prestatorului. Astfel, 

operatorului trebuie să i se ceară efectuarea curselor pe cât posibil şi pe timpul 

situaţiilor de urgenţă, a introducerii unor zone de carantinare sau a condiţiilor hidro-

meteo nefavorabile. În proiectul de hotărâre de guvern apare că pe timpul lui acestor 

situaţii, operatorul nu este obligat să desfăşoare activitatea de transport. Experienţa a 

arătat că nevoia de mobilitate a persoanelor se acutizează în aceste perioade tocmai 

din imposibilitatea asigurării bunurilor de strictă necesitate. Aici putem exemplifica 

situaţiile de urgenţă generate de îngheţare a fluviului în ianuarie 2008, ianuarie-martie 

2012, între 27 ianuarie şi 11 martie a fost închis /../ navigabil; februarie 2016 şi 

inundaţiile majore din iulie 2010 Vreau să precizez şi perioada de generată de COVID. 

Singurele nave care au navigat în astfel de condiţii şi au reuşit să asigure bunurile de 

strictă necesitate au fost navele de pasageri tip 300 de locuri aparţinând societăţii 

Navrom Delta, însoţite ce-i drept, de navele aparţinând Forţelor Navale, de RMFS 

Grozavu şi de remorcherul fluvial 328 de la Tulcea. Am încheiat! Dacă întrebări...  
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-: Domnul Rahău Silviu Florin, vă rog! 

 

SILVIU RAHĂU, primarul comunei Crişan: Bună ziua! Supă cum am spus Silviu Rahău 

mă numesc; sunt primarul comunei Crişan. După cum bine ştiţi, comuna Crişan este 

chiar dependentă de transportul naval şi a mărfurilor, fiind situată chiar în centrul 

Deltei, deplasarea făcându-se doar pe apă. Avem o singură problemă: suntem de 

acord cu tot amendamentul depus de Consiliu Judeţean, numai vrem să specificăm 

că pe lângă operatorul economic care va prelua transportul în urma licitaţiei - bănuiesc 

că o să fie făcută - să includă anumite curse speciale pentru elevii pe care îi avem în 

Delta Dunării, să putem să îi deplasăm şi în orele din extra-program, de regulă vineri 

după masă, duminică după-masă să poată să vină înapoi de la meditaţii -  care nu 

vrem să fie obstrucţionaţi de a învăţa -, iar  bănuiesc că partea de caiet de sarcini să 

fie făcută după cum a specificat şi domnul de la Navrom, nave de pasageri. Mulţumesc 

frumos! 

 

VALENTIN SIDORENCU, primarul comunei Sfântul Gheorghe: Bună ziua sunt Dorin 

Valentin, primarul comunei Sfântul Gheorghe. Susţin amendamentul Consiliului 

Judeţean şi consider că navele de pasageri trebuie să fie menţinute în caietul de 

sarcini şi sintagma "mărfuri". Ţinem să ţin să precizez că distanţa este foarte mare şi 

nu putem transporta mărfuri de necesitate cu ambarcaţiuni uşoare sau oricare gen de 

alte ambarcaţiuni la momentul prezent. Vă mulţumesc! 

 

GHIOCEL PINDIC: Dacă-mi permiteţi să vorbesc de aici, să vorbesc puţin mai tare. 

Sintagma "mărfuri de strictă necesitate", comuna C.A. Rosetti este cea mai estică şi 

cea mai izolată din Delta Dumei. Scoaterea "mărfuri de strictă necesitate" din actuala 

şi viitoarea propunere a dumneavoastră careva crea populaţie grave de servicii, 

momentan toată viaţa socială şi economică se mulează pe acest tip de transport. Dacă 

se va schimba şi nu va rămâne o variantă de transport mărfuri de strictă necesitate 

nici societăţile care activează în cele mai izolate puncte ale Deltei Dunării care 

momentan se servesc de transportul societăţii Delta Navrom SA nu vor putea să-şi 

facă aprovizionare. Ţin să vă spun că Delta Dunării are un singur oraş, da, în care 

există într-un un singur punct de ajutor, cu 2 sau 3 medici. Sunt 2 brutării funcţionare 

momentan la 7.000 de locuitori, da şi suntem dependenţi de oraşul Tulcea. Marea 

majoritate a societăţilor care funcţionează, autorităţi le izolate din Rezervaţia Deltei 

Dunării nu au posibilitatea de efectua transportul mărfurilor de strictă necesitate, mai 

ales cele perisabile în regim propriu şi apelează la serviciile se la Navrom Delta sau a 

altor societăţi dar care nu funcţionează momentan. Vreau să vă spun că aceste 

societăţi nu au puterea financiară pentru a achiziţiona sau au exploatat nave specifice 

pentru transportul mărfurilor caz în care multe dintre ele îşi vor închide activitatea, iar 

cea le cele rămase să funcţioneze vor practica preţul greu suportabil pentru locuitorii 
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zonei Deltei Dunării. Se pune întrebarea de unde se vor aproviziona oameni în acest 

caz? Eu, noi considerăm că dacă va trece sub forma prezentată dumneavoastră se 

vor crea grave de servicii unor locuitori din Delta Dunării. Vorbesc de ce adevăraţii 

locuitori izolaţi, nu vorbesc de cei care au alte posibilităţi. Mulţumesc foarte mult!  

 

LUCIAN SIMION: Bună ziua! Lucian Simion sunt reprezentantul preşedintelui 

Consiliului Judeţean Tulcea. Consiliul Judeţean a făcut câteva observaţii, 

amendamente la proiectul de hotărâre pe final au rămas doar 2, zic destul de bine 

fundamentate. Referitor la perioada dumneavoastră aţi făcut referire în HG la perioada 

de 30 de zile dar să nu uităm de perioada legală în care un proiect de act normativ 

trebuie să fie aprobat şi mă refer la hotărârea de Consiliu Judeţean.  

 

-: Aici, vă întrerup, eu o secundă pe procedură, era din scurta descriere care cu 

siguranţă probabil colegii mei o să o modifice.  

 

Lucian Simion: Da. Deci nu cred că există comentarii pe pe acest punct şi mai cel de-

a doilea punct referitor la ce s-a discutat cu mărfurile. Navrom -ul într-adevăr introduce 

noţiunea de "produse de strictă necesitate". CJ-ul solicită păstrarea "mărfurilor de 

strictă necesitate" şi introducerea unui punct 8 în care într-adevăr să se facă vorbire 

şi de cheltuielile încărcare, descărcare, manevrare a "mărfurilor de strictă necesitate", 

care sunt suportate de proprietarul mărfurilor respective. În proiectul vechi de hotărâre 

ştim bine că nu se nu se făcea vorbire de acest lucru, motiv pentru care au născut tot 

felul de ştiu eu solicitări şi tot felul de motivaţii pentru decontare a încărcărilor, a 

descărcărilor. Deci este bine să se să se prevadă acest lucru în hotărârea de Guvern. 

Punctul nostru de vedere este că HG este binevenită, este consistentă, atinge toate 

punctele, mai ales cele nevralgice cu care ne-am confruntat atât la nivel de Consiliu 

Judeţean, cât şi la nivel de Prefectură. Mulţumesc!  

 

-: Mai sunt şi alte solicitări? Vă rog!  

 

ŞTEFAN IVANOV: Bună ziua! Sunt Ştefan Ivanov de la Sulina, sunt preşedintele 

Asociaţiei Operatorilor Navelor de Agrement şi Transport Rapid. Vreau să vă spun că 

unul din punctele care nu a fost atins este vorba de obligativitatea operatorului de a 

desfăşura zilnic. Pentru că cei din Deltă au o problemă că nu au cu ce să ajungă în 

Delta Dunării. Nu vorbim de sistemul privat, vorbesc de cei care sunt pe persoane cu 

handicap, persoane cu dizabilităţi şi automat îl externează şi rămâne în stradă că n-

are, n-are cu ce să ajungă. Este una din probleme care trebuie subliniate, ca 

societatea care va desfăşura această activitate să facă totodată transportul, să asigure 

mailto:dialog.social@mt.ro


Ședința nr. 2/2022        Ediție Finala      DCDS/52103/ 30.12.2022    Pag. 8 
 

 Bd. Dinicu Golescu nr. 38, Sector 1, Bucureşti  

Tel: 021- 319.61.29, Fax: 021-319.61.29, E-mail: dialog.social@mt.ro  

zilnic posibilitatea de acces şi atunci el ştie că externalizează mâine, adică nu trebuie 

să găsim o soluţie pentru că sunt oameni care ajung, adică să existe continuitatea şi 

serviciilor feroviar, rutier şi naval. Adică aici este o mare problemă când în perioada 

de toamnă-iarnă până în primăvară până în sezonul estival când societăţile încep să-

şi dubleze cu numărul de curse pentru localnic este o mare mare problemă şi ea era 

bine să fie prins în amendament ca şi o obligativitate - prestatorul să facă zilnic acest 

serviciu adică nu opţional. Şi atunci este marja mult legislativă mult prea mare la 

latitudinea operatorului sau dar, doar că, adică doar sunt exact cum a fost ştii specificat 

şi mai devreme dacă s-a putut face transportul în condiţii dificile iarna, prin gheaţă, 

când nu sunt aceste impedimente se poate face zilnic iarna acest transport. Vorbim 

de toate localităţile, vorbesc că nu este izolată doar o localitate cu 5 locuitori sau nu 

mai zic că fiecare om de fapt ar avea dreptul de mobilitate din Deltă, dintr-un loc izolat 

către către lumea civilizată s-o numim că Delta este dificilă, e frumoasă vara din păcate 

cei care trăiesc 12 luni din an e foarte dificil. Vă mulţumesc!  

 

GABRIELA MURGEANU - DTN: După cum am menţionat, hotărârea de guvern are 

ca temei legal legea 92. Din păcate legea 92 se referă strict la transportul persoanelor 

în unităţile administrativ-teritoriale şi nu se face referire la transportul bunurilor, 

mărfurilor de strictă necesitate. Nici în hotărârea care este încă în vigoare 585/2000 

acolo, mărfurile, deşi există o în anexă o listă cuprinzând bunurile, transportul acelor 

bunuri nu beneficiau de subvenţie de la stat prin bugetul Ministerului Transporturilor. 

Aş vrea să-l întreb pe colegul de la Navrom. Dacă vreodată Navrom a primit subvenţie 

de la stat prin bugetul Ministerului Transporturilor pentru transportul mărfurilor de 

strictă necesitate în Delta Dunării? Nu, nu. Deci, din păcate, bugetul de stat nu poate 

asigura decât compensaţia, că acum nu mai vorbim termenul care conform 

regulamentului este compensaţie şi nu subvenţie. Deci nu s-a beneficiat de această 

subvenţie, compensaţie pentru transportul bunurilor de strictă necesitate. Bugetul este 

limitat, aţi văzut că el a fost afişat, a fost aprobat prin legea bugetului pe 2023. 

Problema este dacă operatorul care în urma desfăşurării procedurii de achiziţie 

publică, da, va desfăşura acest serviciu, se încadrează între limitele aprobate prin 

bugetul de stat? El poate asigura cu titlu gratuit şi acest transport, dar asta nu 

înseamnă că el poate fi compensat de la bugetul de stat. Îmi pare rău că a fost această 

dezinformare în rândul dumneavoastră ar niciodată Navrom nu a beneficiat de 

subvenţie pentru transportul mărfurilor. În ceea ce priveşte capabilitatea navei sau 

capacitatea navei ca la bordul ei să transporte şi aceste mărfuri de strictă necesitate, 

din acest considerent, în proiectul de act normativ sintagma este "poate să", deci este 

la latitudinea operatorului de transport dacă doreşte sau nu doreşte ca la bordul navei 

să încarce aceste mărfuri. Nu putem obliga. Legislaţia se referă la transportul 

persoanelor. O să ne consultăm şi cu colegii de la Ministerul Justiţiei şi să vedem în 

ce măsură temeiul legal care există, da, poate putem introduce aici obligaţia. Vă daţi 

seama că intervine şi Consiliul Concurenţei. Înseamnă că dintre operatorii de transport 

care în acest moment sunt autorizaţi de către Autoritatea Navală Română să 

desfăşoare activitatea de transport de persoane, ne limităm la 1-2 operator de 
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transport. Oricum vă voi răspunde în scris la toate solicitările dumneavoastră, după ce 

ne consultăm cu Consiliul Concurenţei şi cu Ministerul Justiţiei. Referitor la 

obligativitatea asigurării zilnice pentru domnul Ştefan Ivanov. Noi în actul normativ am 

menţionat acolo că aşteptăm hotărârea Consiliului Judeţean, da, şi Consiliul Judeţean 

stabileşte, în funcţie de necesităţi, care este frecvenţa rutelor. Dacă Consiliul Judeţean 

consideră că pe o anumită rută trebuie efectuate 2 curse zilnic atunci noi vom 

introduce orarul şi rudele pe care le stabileşte Consiliul Judeţean. A mai fost pusă 

problema termenului de 30 de zile şi 90 de zile, aveţi dreptate şi a mai venit şi 

propunerea Consiliului Judeţean să nu facem referire la hotărârea Consiliului 

Judeţean, ci pur şi simplu solicităm aceste informaţii şi Consiliul Judeţean ni le oferă. 

După cum ştiţi, contractul NAVROM-lui expiră pe 31.03.2023 şi vom fi iarăşi în situaţia 

în care câteva zile acest serviciu public nu va putea fi asigurat de nici un operator. 

Deci, noi acum până la 31 martie trebuie actul normativ, acesta să fie aprobat de către 

Guvern, să fie organizată procedura de licitaţie şi să avem şi un operator de transport 

care începând cu 1 aprilie să poată desfăşura serviciu în condiţii de siguranţă.  

 

La finalul ședinței, reprezentantul DCDS a informat participanții la ședință cu privire la 

faptul că: 

- Minuta ședinței și celelalte documente prevăzute de Legea nr. 52/2003, vor fi 

publicate pe site-ul ministerului; 

În încheiere, reprezentanții ministerului  au mulțumit participanților și au menționat 

disponibilitatea ministerului de a colabora cu toți factorii implicați în activitățile 

reglementate de proiectul  de act normativ. 
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